
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 8. februar 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 550 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 550:  

”Vil ministeren overveje at skabe enten en sundhedsklynge nr. 22 med primært fokus 

på de ældre medicinske patienter, kronikerne og psykiatrien, hvori Amager Hospital og 

Psykiatrisk Center Amager indgår i forhold til sundhedsbetjeningen af de godt 200.000 

borgere på Amager, eller skal matriklerne være en del af sundhedsklyngerne omkring 

Bispebjerg og Hvidovre Hospitaler med fokus på de tre førnævnte patientgrupper?” 

 

Svar: 

Som det også fremgår af min besvarelse af spørgsmål 515, så er regeringen åben over-

for at se på lokale forslag om en anden inddeling af sundhedsfællesskaberne, hvis det 

giver fagligt mening. På grund af det store antal af borgere i Københavns Kommune er 

det særligt relevant at tænke nærmere over den præcise udformning af sundhedsfæl-

lesskabet her.  
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